
Rada Miejska w Grodzisku Wielkopolskim
Komisja wspólna

Protokół Nr       /2025
Ze  wspólnego posiedzenia Komisji Rady Miejskiej w Grodzisku Wielkopolskim, które odbyło się 
w dniu 27 stycznia 2025r.
Obrady rozpoczęto 27 stycznia 2025 o godz. 16:00, a zakończono o godz. 17.45  tego samego dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków.

Posiedzeniu przewodniczyła Anna Koza – Przewodnicząca Rady, która powitała wszystkich 
zebranych, a następnie przedstawiła proponowany porządek obrad , który został przyjęty 
jednogłośnie:

1. Otwarcie posiedzenia
2. Przyjęcie porządku obrad
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia
4. Przedstawienie informacji z prac komisji w okresie międzysesyjnym
5. Omówienie projektów uchwał w sprawie:
a) zmian w budżecie gminy 
b) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2024-2035 
c) zniesienia formy ochrony przyrody
d) ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Grodzisk 
Wielkopolski, a także określenia granic obwodów publicznych szkół podstawowych prowadzonych 
przez Gminę Grodzisk Wielkopolski
e) określenia kryteriów rekrutacji kandydatów zamieszkałych poza obwodem publicznych szkół 
podstawowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Grodzisk Wielkopolski
f) nieodpłatnego nabycia od PKP S. A. z siedzibą w Warszawie prawa użytkowania wieczystego 
działek położonych w Grodzisku Wielkopolskim
g) przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami Gminy Grodzisk Wielkopolski na lata 
2025-2028
h) nadania nazwy drodze wewnętrznej, położonej w Grodzisku Wielkopolskim
i) ustalenia wstępnej lokalizacji nowych przystanków komunikacyjnych w pasie drogi 
wojewódzkiej nr 308
j) zmiany Uchwały Nr XXXVI/307/2021 Rady Miejskiej w Grodzisku Wielkopolskim z dnia 23 
listopada 2021r w sprawie utworzenia Młodzieżowej Rady Gminy Grodzisk Wielkopolski i nadania
jej statutu
k) przyjęcia Programu ”Grodziska Karta Seniora”
l) rozpatrzenia petycji
m) zatwierdzenia planu pracy Komisji ds. Finansów i Sfery Budżetowej Rady Miejskiej w 
Grodzisku Wielkopolskim na 2025 rok
n) zatwierdzenia planu pracy Komisji Gospodarczej oraz Ładu i Porządku Publicznego Rady 
Miejskiej w Grodzisku Wielkopolskim na 2025 rok
o) zatwierdzenia planu pracy Komisji ds. Wsi i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej w Grodzisku 
Wielkopolskim na 2025 rok 
6. Sprawy bieżące
7. Wolne głosy i wnioski

Wykonanie porządku obrad:

Ad 4. Przedstawienie informacji z prac komisji w okresie międzysesyjnym



- radna D. Grzanowska – Przewodnicząca Komisji Finansów i Sfery Budżetowej poinformowała, że
Komisja odbyła swe regulaminowe posiedzenie 20 lutego br. Tematem posiedzenia było uchwalenie
i zatwierdzenie planu pracy na 2025 rok. 

-  radny  J.  Gawron  –  Przewodniczący  Komisji  Gospodarczej,  Ładu  i  Porządku  Publicznego
poinformował,  że  Komisja  spotkała  się  21 lutego br.  Tematem posiedzenia było  opracowanie  i
przyjęcie planu pracy na 2025 rok.  

- radna K. Lusina – Przewodnicząca Komisji ds. Wsi i Ochrony Środowiska poinformowała, że
Komisja  spotkała  się  22  lutego  br.  Na posiedzeniu  ustalono  i  zatwierdzono plan  pracy  na  rok
bieżący.   
 
Ad 5. Omówienie projektów uchwał w sprawie:
a) zmian w budżecie gminy 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy.
Do projektu wniesiono uwagi i zapytania:
-  radny  R.  Maluśki  zapytał,  czy  dopłata  w  wysokości  34.000  zł  do  zadania  dotyczącego
zapewnienie opieki i miejsca bezdomnym zwierzętom to dopłata do tej dotacji, którą gmina już
udzieliła „Azorkowi”?
- Pani Skarbnik potwierdziła, że tak. Jest to dopłata do dotacji za 2024 rok.
-  radny  D.  Matuszewski  przypomniał,  że  swojego  czasu  Powiat  odebrał  funkcję  biblioteki
powiatowej bibliotece gminnej i wprowadził system rotacyjny, co oznaczało, że co roku tę funkcję
przejmowała inna biblioteka z terenu powiatu grodziskiego. Zapytał, czy dotacja z budżetu Powiatu
Grodziskiego wynika z tej rotacji?
- Pani Skarbnik odpowiedziała, że nie. Dodała, że w tej chwili już nie ma rotacji.
- rady P. Lange zapytał, czy już coś wiadomo na temat wykonawcy i przetargu na basen?
-  Zastępca  Burmistrza  odpowiedział,  że  jeszcze  dzisiaj  na  platformie  pojawi  się  ogłoszenie  o
przetargu. 

b) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2024-2035 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy.
Do przedstawionego projektu nie wniesiono uwag i zapytań.

c) zniesienia formy ochrony przyrody
Projekt uchwały przedstawił i omówił Pan Marek Łukarski – Naczelnik Wydziału ds. Wsi i 
Ochrony Środowiska.
Do projektu uchwały nie wniesiono uwag i zapytań.

d) ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Grodzisk 
Wielkopolski, a także określenia granic obwodów publicznych szkół podstawowych prowadzonych 
przez Gminę Grodzisk Wielkopolski
Projekt uchwały przedstawił i omówił Pan Rafał Sikorski – Dyrektor Centrum Usług Wspólnych
Do przedstawionego projektu wniesiono uwagi i zapytania:
- radny J. Gawron zapytał, czy ulica Dolna będzie również należała do obwodu SP 1?
- Pan R. Sikorski odpowiedział, że tak.
- radny J. Gawron uważa, że jest to niedorzeczne, ponieważ od wieków dzieci chodziły do SP 4,
rodzice się już przyzwyczaili, a teraz będą musieli przez całe miasto prowadzić dzieci do szkoły.
Radny zapytał, czy w takiej sytuacji uczniowie z klas 1-3 będą dowożeni?
-  Pan  R.  Sikorski  odpowiedział,  że  jakiś  czas  temu  pojawiły  się  wnioski  rodziców,  aby
zorganizować transport do szkoły, ponieważ na terenie obwodnicy robi się niebezpiecznie. Gmina
nie  zorganizowała  tego  transportu,  bo  nie  zostały  przekroczone  wymagane   przepisami  prawa



odległości. W związku   z tym, że SP 4 pęka w szwach, a Pan Dyrektor już ostatni rok był w stanie
przyjąć trzy klasy pierwsze i były to praktycznie wszystkie dzieci obwodowe, trzeba było poczynić
jakieś kroki. Jeżeli pewne ulice nie zostałyby zabrane w SP 4 trzeba by wprowadzić zmianowość.
-  radny J.  Gawron stwierdził,  że  jeżeli  z  jakiś  miejscowości  dzieci  są  dowożone,  to  można je
dowozić nie  do SP 4,  a  do SP 1 lub SP 2,  żeby je  dociążyć,  a  ulice pozostawić tak jak były,
w dotychczasowym obwodzie.
- Pan R. Sikorski wyjaśnił, że dzieci są dowożone do SP 4 w Grodzisku Wielkopolskim z Zdroju,
Ujazdu-Huby Chrustowa i Młyniewa.
-  radny  J.  Gawron oznajmił,  że  w tym przypadku  nie  ma  różnicy,  czy  dzieci  ze  Zdroju  będą
dowożone do SP 4, czy do innych szkół.
- Pan R. Sikorski zgodził się, ale wyjaśnił, że odległość ze Zdroju do SP 4 jest znikoma, a teren za
obwodnicą jest stosunkowo bardziej bezpieczny.
- Sekretarz zapytał, dlaczego dzieci, które są dowożone mają jeszcze dłużej dojeżdżać?
-  radny J.  Gawron zapytał,  dlaczego dzieci,  które  mają  5 minut  drogi  do szkoły teraz mają  ją
pokonywać w ciągu 15-20 minut?
-  Sekretarz  wyjaśnił,  że  właśnie  dlatego,  że  niektóre  szkoły  powoli  się  wyludniają  i  trzeba  je
dociążyć.
- Burmistrz podał dla przykładu, że ul. 3 Maja, przy której znajduje się szkoła należy do obwodu
SP 1, ul.  Więzienna,  która znajduje się w pobliżu SP 2 należy do obwodu Szkoły nr 1. Takich
paradoksów jest w mieście mnóstwo, a wynikają one z tego, że SP 1 znajduje się w takim, a nie
innym położeniu geograficznym. Na dzień dzisiejszy SP 1 ze swoim obwodem jest  najszybciej
tracącą uczniów szkołą miejską, SP 2 jest przepełniona natomiast SP 4 jest przeładowana do granic
możliwości i niedługo trzeba się będzie zastanawiać w jakim kierunku ją rozbudować. Burmistrz
nie ukrywa, że wprowadzone zmiany są efektem spotkania z dyrektorami szkół i dyskusji nad tym,
jak się sytuacja będzie w przyszłości kształtować. Wyniki zmian będą widoczne dopiero za parę lat,
bo te dzieci, które chodzą do dotychczasowej szkoły, będą do niej nadal chodzić, ich rodzeństwo
prawdopodobnie też, bo takie są zasady rekrutacji. W tej chwili propozycja jest taka, żeby dzieci z
ulic, które są położone do obwodnicy chodziły do SP 1 lub SP 2, a z ulic położonych za obwodnicą
do SP 4.
- radny J. Gawron zapytał, czy dzieci będą dowożone do szkoły?
- Burmistrz  odpowiedział,  że  nie  ma takiego obowiązku, bo okazuje się,  że odległość tego nie
wymaga, chyba, że pojawi się taka potrzeba, to 
- radny J. Gawron zapytał, czy wiadomo ile jest tych dzieci?
- Pan R. Sikorski odpowiedział, że jeżeli chodzi o dawny obwód SP 4 (ul. Dolna, Ławy, Kobylnicka
od  ul.  Dolnej  do  Europejskiej,  Mokra  od  ul.  Dolnej  do  Europejskiej,  Strumykowa  i
Wypoczynkowa )  dzieci  rozpoczynających I  klasę  w 2025 roku jest  7,  w 2026 roku będzie  9,
w 2027 roku będzie 7, w 2028 roku będzie 5.
- radny J. Gawron zapytał, czy dla tych 7 uczniów naprawdę nie znalazłoby się miejsce w SP 4?
- Burmistrz stwierdził, że nie odpowie dziś na to pytanie, bo nie wie jak sytuacja będzie wyglądała
w  czerwcu  i  wrześniu  tego  roku,  a  prorokowanie  po  meldunkach  jest  niestety  coraz  bardziej
zawodne. Jest coraz więcej ludzi, którzy mieszkają pod danym adresem, nie są tam zameldowani,
a są zainteresowani posłaniem dzieci do szkoły obwodowej.
- radny J. Gawron zapytał, czy jest możliwość zapisania dziecka w nieswoim obwodzie i gdy będzie
miejsce zostanie ono przyjęte do szkoły?
- Burmistrz odpowiedział, że jest taka możliwość.
- Pan R. Sikorski wyjaśnił, że jeżeli dziecko jest zamieszkałe w obwodzie danej szkoły, to zostanie
do niej przyjęte z urzędu. Zapisy przeprowadzane są w terminie wcześniejszym, żeby zobaczyć, czy
ewentualnie trzeba będzie uruchamiać postępowanie rekrutacyjne.
- Sekretarz dopowiedział, że w celu bardziej precyzyjnego prowadzenia rekrutacji i zapisów dzieci
do szkół po raz pierwszy zostanie zastosowany elektroniczny system komputerowy, który pozwoli
kontrolować liczbę przyjęć i uniknąć podwójnych zapisów do różnych szkół.



- Burmistrz wytłumaczył, że do tej pory proces zapisywania i przyjmowania uczniów do szkoły, to
było nieustanne poszukiwanie dzieci, czy zostały zapisane, w której szkole, czy w jednej, czy w
kilku.  W tej  chwili  rodzic  wybiera szkołę obwodową i  ewentualnie  ma możliwość zaznaczenia
szkoły poza obwodem.
- radny D. Matuszewski rozumie, że podejmowane są doraźne działania, które mają rozwiązać daną
sytuację, ale zwrócił uwagę, że w którymś momencie nie da się już uciec przed budową szkoły na
Osiedlu Wojska Polskiego. Wystarczy spojrzeć na mapę jak rozwija się Grodzisk Wielkopolski,
praktycznie teren do obwodnicy, stara ulica Winna, Szubianki są zabudowane, powstaje blok za
blokiem. Można robić różne rzeczy, ale przyjdzie taki czas, że trzeba się będzie nad tym pochylić,
bo cała sieć szkół, może poza SP 4, która została rozbudowana, to układ, który odpowiada miastu z
lat siedemdziesiątych, kiedy to było centrum miasta. W tej chwili drugie miasto pod względem
liczebności tworzy się w zupełnie innym kierunku.
- Burmistrz nie do końca zgodził się z przedmówcą, bo kiedy 10 lat temu zaczął pracę w Grodzisku,
to w jednym roczniku było 260-270 przedszkolaków, z czego 3 i 4 latków do przedszkola chodziła
mniej więcej 1/3. W tym roku jest ok. 150 urodzeń. Jest niż demograficzny, za jakieś pięć lat szkoły
zaczną świecić pustkami. Dzisiaj SP 1 ma trzy oddziały pierwszej klasy, po 20, 21 uczniów, za 5 lat
będą dwa oddziały, oby miały po 20 uczniów. Trzeba mieć nadzieję, że w SP 2 sytuacja nie będzie
gorsza niż teraz, a w SP 4 dzieci może przybyć, z racji dużej ilości budownictwa jednorodzinnego.
- radna K. Duma-Guemise uważa, że jeśli ktoś kupuje mieszkanie na Osiedlu Wojska Polskiego lub
w okolicach, to jest świadomy, że nie ma tam szkoły.
- radna D. Grzanowska zapytała, w której ze szkół po zabraniu ulic z SP 4 zostanie zwiększona
liczba dzieci, a w której dzieci będzie mniej?
- Pan R. Sikorski odpowiedział, że według danych posiadanych na dzień dzisiejszy w obwodzie SP
1  wzmocnionym  ulicami  obwodu  SP  2  (ul.  Łamana,  Łąkowa,  Majkowskich,  Słomińskiego,
Słowackiego, OWP od nr 1 do 4 i Winna od nr 1 do 19) plus ulicami obwodu SP 4 w przyszłym
roku szkolnym planuje się, że do klas pierwszych uczęszczać będzie 81 dzieci, w kolejnym roku 70
dzieci, w następnym 67 i w kolejnych latach 66, 44, 40. W SP 2 planuje się trzy klasy, do których
uczęszczać będzie 67 dzieci, a w kolejnych latach 58, 62, 58, 41 i 41 dzieci. W SP 4 planuje się, że
będzie 31 dzieci, a w kolejnych latach 35, 37, 28, 25, 22 dzieci. W bieżącym roku ogólna liczba
dzieci w SP 1 wynosi 611, w SP 2 731 dzieci, w SP 4 336 dzieci, w SP w Grąblewie 138 dzieci, w
Słocinie 25 dzieci, w Kąkolewie 65 dzieci, z oddziałem przedszkolnym 81 dzieci.
- radny R. Maluśki zapytał, czy istnieją dane ile dzieci uczęszcza do szkół w nieswoich obwodach?
-  Pan R.  Sikorski  odpowiedział,  że  na tą  chwilę  nie  jest  w stanie  odpowiedzieć na to  pytanie,
musiałby te dane pozyskać.
- radny R. Maluśki w związku z podziałem OWP zapytał, czy nie rozważano opcji, żeby bloki od
nr 5 do 14 również dołożyć do obwodu SP 1?   
- Pan R. Sikorski odpowiedział, że na razie do obwodu SP 1 przyłączone zostaną bloki od nr 1 do
nr 4, bo tam urodzeń aż tak dużo nie ma, natomiast przy blokach do nr 15 byłoby ich znacznie
więcej.
- Radny R. Maluśki zaproponował, żeby mimo wszystko przeliczyć ile jest dzieci w blokach od
nr 5 do nr 15. Może można by to zrobić kosztem ulicy Dolnej.
- Pan R. Sikorski wyjaśnił, że dane dotyczące liczby urodzeń w starej części osiedla pozyskiwane są
z Ewidencji Ludności. Na ten moment jest propozycja, żeby te dzieci przypisać do obwodu SP 1.
- radny P. Lange podsumował, że według informacji dyrektorzy szkół wspólnie z Dyrektorem CUW
omawiali ten temat i zapewne sobie życzyli, żeby było tak, a nie inaczej.     

e) określenia kryteriów rekrutacji kandydatów zamieszkałych poza obwodem publicznych szkół 
podstawowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Grodzisk Wielkopolski
Projekt uchwały przedstawił i omówił Pan Rafał Sikorski – Dyrektor Centrum Usług Wspólnych
Do projektu uchwały wniesiono uwagi i zapytania:
- radny D. Matuszewski zapytał, czy z salek przyklasztornych korzystają jeszcze jakieś szkoły?



- Pan R. Sikorski odpowiedział, że od wielu lat szkoły podstawowe absolutnie nie korzystają z tych
salek. Z tego co wie korzystają z nich tylko dwie szkoły: Liceum Ogólnokształcące i Zespół Szkół
Technicznych.

f) nieodpłatnego nabycia od PKP S. A. z siedzibą w Warszawie prawa użytkowania wieczystego 
działek położonych w Grodzisku Wielkopolskim
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Pani Natalia Jarosz – Naczelnik Wydziału UGN
Do przedstawionego projektu nie wniesiono uwag i zapytań.

g) przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami Gminy Grodzisk Wielkopolski na lata 
2025-2028
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Pani Natalia Jarosz – Naczelnik Wydziału UGN
Do przedstawionego projektu nie wniesiono uwag i zapytań.

h) nadania nazwy drodze wewnętrznej, położonej w Grodzisku Wielkopolskim
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Pani Natalia Jarosz – Naczelnik Wydziału UGN
Do przedstawionego projektu wniesiono uwagi i zapytania:
- radny J. Gawron zapytał kto wymyślił nazwę ulicy?
- Pani N. Jarosz odpowiedziała, że mieszkańcy sami zaproponowali taką nazwę. 

i) ustalenia wstępnej lokalizacji nowych przystanków komunikacyjnych w pasie drogi 
wojewódzkiej nr 308
Projekt uchwały przedstawił i omówił Pan Jacek Gulik – Z-ca Naczelnika Wydziału 
Inwestycyjnego
Do przedstawionego projektu nie wniesiono uwag i zapytań.

j) zmiany Uchwały Nr XXXVI/307/2021 Rady Miejskiej w Grodzisku Wielkopolskim z dnia 23 
listopada 2021r w sprawie utworzenia Młodzieżowej Rady Gminy Grodzisk Wielkopolski i nadania
jej statutu
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Pani Joanna Kalińska – Samodzielne Stanowisko ds. 
Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi.
Do przedstawionego projektu wniesiono uwagi i zapytania:
-  radna  D.  Grzanowska  zapytała,  czy  Młodzieżowa Rada Gminy już  istnieje,  czy  ona  dopiero
powstanie?
- Pani J. Kalińska odpowiedziała, że wybory do Rady Młodzieżowej już się odbyły. W czasie tych
wyborów pojawił się problem w postaci braku radnych, żeby dopełnić ilość członków do 16. W
poprzedniej  uchwale  nie  było zapisu o możliwości  przeprowadzenia wyborów uzupełniających,
zresztą  nie  we  wszystkich  przypadkach  mają  one  sens.  W tej  chwili  niezbędne  jest  podjęcie
uchwały, która pozwoli zmienić liczbę radnych. 
- radna I. Drgas zapytała, czy młodzież otrzyma oficjalną informację o wynikach wyborów? 
- Pani J. Kalińska odpowiedziała, że tak.
- radny S. Tuliński zapytał ile trwa kadencja Rady Młodzieżowej?
- Pani J. Kalińska odpowiedziała, że dwa lata.

k) przyjęcia Programu ”Grodziska Karta Seniora”
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Pani Magdalena Hercuń.
Do przedstawionego projektu wniesiono uwagi i zapytania:
- radna K. Duma-Guemise zapytała czego ma dotyczyć karta, jakie zniżki będą oferowane i gdzie?
W czym karta ma pomóc seniorom?
- Burmistrz przypomniał, że dotychczasowe działania związane z kartami seniora dotyczyły udziału
w  płatnych  programach,  co  oznacza,  że  gmina  miałaby  płacić  określony  procent  za  udział  w
programie prowadzonym przez dane stowarzyszenie czy fundację. W tej chwili sytuacja wygląda



inaczej, bo do Rady Seniorów zgłosiło się Grodziskie Stowarzyszenie Kupców, które zaoferowało,
że gdyby taka karta powstała, to oni są gotowi do udzielania seniorom rabatów. W międzyczasie
pojawili się inni przedsiębiorcy nie zrzeszeni w żadnej organizacji, którzy również są gotowi do
udzielania  zniżek  seniorom.  Wobec  powyższego będzie  to  wyglądało  tak,  że  gmina  wyemituje
własne  karty,  a  seniorzy  w  miejscach,  gdzie  będą  one  honorowane,  placówkach  usługowo-
handlowych będą mogli korzystać z rabatów. Na dzień dzisiejszy nie wiadomo jeszcze, czy rabaty
będą wszędzie równe, czy w każdym punkcie inne.
- radna K. Duma-Guemise zapytała, czy seniorzy mogą również liczyć na zniżkę na parkingi?
- Burmistrz odpowiedział, że nie.
- radna I. Drgas zapytała, czy w trakcie opracowywania tej uchwały Rada Seniorów konsultowała ją
z innymi instytucjami zajmującymi się problemami seniorów?
- Pani M. Hercuń odpowiedziała, że Rada Seniorów konsultowała treść z instytucjami chcącymi
przystąpić do programu.
-  radna  I.  Drgas  ponowiła  pytanie  czy  były  przeprowadzane  konsultacje  z  organizacjami
senioralnymi, które działają w naszej gminie?
- Pan R. Śródecki odpowiedział,  że w Radzie Seniorów zasiadają przedstawiciele Uniwersytetu
Trzeciego Wieku, Związku Emerytów i Rencistów, Stowarzyszenia Diabetyków, którzy przekazują
informacje.
- radna D. Grzanowska również zapytała, czy projekt był omawiany z innymi organizacjami, bo ona
na temat karty seniora nic nie słyszała, pomimo że należy do UTW.
-  Pan  R.  Śródecki  odpowiedział,  że  w  Radzie  Seniorów  są  dwie  przedstawicielki  UTW.
Przewodniczący nie będzie sprawdzał,  czy one przekazują informacje czy nie.  Karta seniora to
jednogłośnie  podjęta  decyzja  Rady  Seniorów,  obie  Panie  poparły  projekt.  Konsultacje  były
przeprowadzane w formie ankiety na terenie miasta i wsi, w której pojawiły się sygnały, że taka
karta byłaby potrzebna.
- Pani Przewodnicząca przypomniała, że swojego czasu były rozmowy na temat stworzenia karty
mieszkańca.  W takim przypadku więcej  osób mogłoby skorzystać ze zniżek,  a i  przedsiębiorcy
pewnie mieliby z tego korzyść. Może warto by rozważyć, czy pozostać przy karcie seniora, czy
pomyśleć o szerszym zasięgu.
- Burmistrz wyjaśnił, że Zrzeszenie Handlu i Usług to nie jest organizacja, która powstała wczoraj.
Przez wszystkie lata funkcjonowania z ich strony nie pojawiła się żadna inicjatywa, dotycząca tego
typu  działań.  Dopiero  teraz,  po  raz  pierwszy  w swej  trzydziestoletniej  historii  Stowarzyszenie
wyszło z propozycją,  która jest  skierowana do seniorów. Gdyby to rozwiązanie się  sprawdziło,
można pomyśleć o rozszerzeniu inicjatywy.
- radny P. Lange zapytał jak ta karta będzie wyglądała?
-  Burmistrz  odpowiedział,  że  karta  będzie  imienna,  będzie  się  nią  można  posługiwać  łącznie
z dowodem osobistym.
- radny R. Maluśki zapytał, czy organizacje gminne, np. CK Rondo również by mogły uczestniczyć
w programie?
- Burmistrz odpowiedział, że tak, na zasadzie porozumienia o współpracy.
- radny R. Maluśki zapytał co się stanie w sytuacji, gdy osoba trzecia skorzysta z karty?
-  Pan  R.  Śródecki  odpowiedział,  że  teoretycznie  jest  to  niemożliwe,  bo  karta  będzie  ważna
z dowodem tożsamości.   

l) rozpatrzenia petycji
Projekt uchwały przedstawił i omówił radny Dariusz Matuszewski – Przewodniczący Komisji 
Skarg, Wniosków i Petycji.
Do przedstawionego projektu nie wniesiono uwag i zapytań.

m) zatwierdzenia planu pracy Komisji ds. Finansów i Sfery Budżetowej Rady Miejskiej w 
Grodzisku Wielkopolskim na 2025 rok
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła radna Anna Koza – Przewodnicząca Rady Miejskiej.



Do przedstawionego projektu nie wniesiono uwag i zapytań.

n) zatwierdzenia planu pracy Komisji Gospodarczej oraz Ładu i Porządku Publicznego Rady 
Miejskiej w Grodzisku Wielkopolskim na 2025 rok
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła radna Anna Koza – Przewodnicząca Rady Miejskiej.
Do przedstawionego projektu wniesiono uwagi i zapytania:
-  Przewodniczący  Komisji  Gospodarczej  zgłosił  uzupełnienie  planu  pracy  o  punkt  dotyczący
nasadzeń  drzew  i  kwiatów  w  gminie  Grodzisk  Wielkopolski,  który  proponuje  omówić  na
marcowym  posiedzeniu.  Na  spotkanie  zaproszony  zostanie  Pan  R.  Janas,  który  przedstawi
niezbędne informacje w tym temacie.  

o) zatwierdzenia planu pracy Komisji ds. Wsi i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej w Grodzisku 
Wielkopolskim na 2025 rok
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła radna Anna Koza – Przewodnicząca Rady Miejskiej.
Do przedstawionego projektu nie wniesiono uwag i zapytań.

Ad 6. i Ad. 7

Pani  Przewodnicząca  poinformowała,  że  do  Rady  Miejskiej  wpłynęły  dwa  pisma.  Jedno  to
zaproszenie  Stowarzyszenia  Młodych  Wielkopolan  na  Regionalne  Zawody  Radnych,  Wójtów,
Burmistrzów, Prezydentów i Starostów w Tenisie Stołowym, które odbędą się 15 lutego br. w hali
sportowej w Witkowie. Dla wszystkich zainteresowanych osób  zorganizowane będą także Otwarte
Zawody Strzeleckie. Radni chętni do wzięcia udziału w zawodach mogą zapisać się w Biurze Rady.

Drugie pismo to informacja Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad Oddział w Poznaniu,
dotycząca spotkania z samorządami, które dobyło się 13 listopada 2024r. w sprawie wytyczenia
nowego  przebiegu  drogi  krajowej  nr  32.  GDRKiA zwraca  się  w  nim  z  prośbą  o  wskazanie
preferowanej  korekty  przebiegu  tej  drogi,  znajdującego  się  na  terenie  gminy  oraz  analizę
dokumentów planistycznych pod kątem ich aktualności. Odbiorcą pisma jest Burmistrz Grodziska
Wielkopolskiego, Rada Miejska otrzymała je do wiadomości. 

- Radna D. Przybysz powróciła do tematu ulicy Zbąszyńskiej i zapytała, czy coś się dzieje w tym
temacie?

-  Burmistrz  odpowiedział,  że  dziś  podpisał  projekt  zmiany  organizacji  ruchu,  który  trafi  do
Starostwa Powiatowego w celu zaopiniowania.

-  Radna D. Przybysz zapytała w imieniu członków Grodziskiego Klubu Biegacza, czy będzie dla
nich jakaś zniżka przy zapisach na Półmaraton Słowaka?

- Burmistrz odpowiedział, że żadne zniżki nie są przewidziane, przynajmniej na razie. Jak do tej
pory zniżki nie były praktykowane, jedyny ukłon w stronę mieszkańców jest taki, że niezależnie od
ilości uczestników i stanu listy zapisów grodziszczanie są zawsze zapisywani na bieg.

- radna D. Przybysz po raz kolejny zapytała o możliwość postawienia lodówki na żywność. Ludzie
chcą dostarczać jedzenie,  ale nie mają gdzie. Potrzebna jest  lodówka ogólnodostępna,  która nie
będzie zamykana o godz. 17.00

-  Burmistrz  odpowiedział,  że  na  takie  rozwiązanie  raczej  nie  może  się  zgodzić,  woli,  żeby  ta
lodówka była pod delikatnym nadzorem.

- radny D. Matuszewski stwierdził, że na pewno będzie dużo chętnych, żeby oddać jedzenie, ale nie
jest pewien czy będą chętni, żeby je zabrać.

- Burmistrz poinformował, że jedzenie, które pojawiało się w budce znikało błyskawicznie. Myśli,
że  w porozumieniu z Promessą jakoś uda się rozwiązać ten problem.

- Pani Przewodnicząca zaproponowała, żeby jednak pomyśleć o innej lokalizacji.



-  Zastępca Burmistrza obawia się,  że  wtedy może być problem taki sam jak z kontenerami na
odzież, że będzie brak porządku i porozrzucane jedzenie. 

- Burmistrz również uważa, że jeżeli lodówka będzie w miejscu nienadzorowanym przez gminę, to
w krótkim czasie może się tam zrobić bałagan.

- radna D. Przybysz stwierdziła, że mimo wszystko warto spróbować. Są ludzie potrzebujący i tacy,
którzy chętnie się podzielą jedzeniem. 

- Pani Przewodnicząca dodała, że z doświadczenia wie, że jeżeli jest w Jadłodzielni jedzenie, to
korzystają z niego osoby, które przychodzą po obiady.

-  Burmistrz  przypomniał,  że  Jadłodzielnia  powstała  dokładnie  5  lat  temu.  Na  początku  była
projektem nastawionym na to, żeby zamieszczać w niej produkty suche, twarde czy w puszkach.
Burmistrz zwrócił uwagę, że jeżeli będą tam wkładane dania gotowe, to za chwilę może pojawić się
problem w postaci utylizacji tego, bo jest to żywność o krótkim terminie przydatności do spożycia.

- Pani Przewodnicząca oznajmiła, że Spółdzielnia Socjalna na 5 zgłosiła się z propozycją, że jeżeli
zostaną im bułki, to dostarczą je do Jadłodzielni. Czasem jest ich większa ilość czasem mniejsza, a
osoby, które przychodzą po obiady otrzymują informację, że mogą podejść i bułkę zabrać.

-  radna  K.  Duma-Guemise  stwierdziła,  że  trzeba  wziąć  pod  uwagę,  czy  ludzie,  którzy  będą
przynosić jedzenie będą przestrzegać zasad higieny podczas jego przygotowywania, czy jedzenie
będzie odpowiednio zapakowane itd.

- radna K. Nadobnik uważa, że kiedy powstanie lodówka, to będzie potrzebna osoba, która będzie
to kontrolować.

- Burmistrz wyraził zdanie, że dopóki do budki dostarczane będą puszki, oryginalnie zamknięte
słoiki, kartony ryżu czy kaszy, to sprawa będzie prosta do opanowania, bo jest to bezpieczne. Jeśli
będzie to żywność krótkoterminowa, to będzie to działało do czasu, aż się ktoś nie pochoruje.

- radny R. Maluśki poinformował, że po świętach na portalach grodziskich można było spotkać
ogłoszenia, że komuś zostało jedzenie i się nim chętnie podzieli. To jedzenie dość szybko znikało,
ludzie się zgłaszali i odbierali.

- Burmistrz stwierdził, że tu sprawa jest o tyle prosta, że jedzenie jest odbierane od bezpośredniego
wytwórcy, wiadomo od kogo.  

 

  Przewodnicząca posiedzenia

Anna Koza
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